
GroenLinks, de SP, de PvdA, D66, de
VVD, de groep-Nijpels, de CD en het
lid Hendriks voor deze motie hebben
gestemd en die van de overige
fracties ertegen, zodat zij is
aangenomen.

Aan de orde zijn de stemmingen in
verband met het wetsvoorstel
Wijziging van het Wetboek van
Strafvordering in verband met
de verlengingsprocedure
voorlopige hechtenis en de
termijn van de uitspraak van het
schriftelijk vonnis van de
alleenrechtsprekende rechter
(24219), en over:
- de motie-Dittrich c.s. over het
aanmerkelijk terugbrengen van de
inzendtermijn (24219, nr. 17);
- de motie-Dittrich/Kalsbeek-Jasperse
over een eventuele herijking van de
strafmaxima (24219, nr. 18).

(Zie vergadering van heden.)

Artikel I, onderdelen A en Aa,
worden zonder stemming aangeno-
men.

In stemming komt het amendement-
Soutendijk-van Appeldoorn (stuk nr.
15).

De voorzitter: Ik constateer, dat de
aanwezige leden van de fracties van
de SGP, de RPF, het CDA, het AOV en
de CD voor dit amendement hebben
gestemd en die van de overige
fracties ertegen, zodat het is
verworpen.

Onderdeel Ab wordt zonder
stemming aangenomen.

De onderdelen Ac t/m D worden
zonder stemming aangenomen.

In stemming komt het amendement-
Dittrich (stuk nr. 16).

De voorzitter: Ik constateer, dat dit
amendement met algemene
stemmen is aangenomen.

Onderdeel E, zoals het is gewijzigd
door de aanneming van het
amendement-Dittrich (stuk nr. 16),
wordt zonder stemming aangeno-
men.

De onderdelen F t/m H worden
zonder stemming aangenomen.

Het gewijzigde artikel I wordt zonder
stemming aangenomen.

De artikelen II en III en de beweegre-
den worden zonder stemming
aangenomen.

In stemming komt het wetsvoorstel.

De voorzitter: Ik constateer, dat het
wetsvoorstel met algemene
stemmen is aangenomen.

In stemming komt de motie-Dittrich
c.s. (24219, nr. 17).

De voorzitter: Ik constateer, dat
deze motie met algemene stemmen
is aangenomen.

In stemming komt de motie-Dittrich/
Kalsbeek-Jasperse (24219, nr. 18).

De voorzitter: Ik constateer, dat
deze motie met algemene stemmen
is aangenomen.

Aan de orde zijn de stemmingen in
verband met het wetsvoorstel
Goedkeuring van de op 4
november 1995 te Mauritius tot
stand gekomen Overeenkomst
tot wijziging van de Vierde
ACS-EG-Overeenkomst van Lomé
en het op 20 december 1995 te
Brussel tot stand gekomen
intern Akkoord betreffende de
financiering en het beheer van
de steun van de Gemeenschap in
het kader van het Tweede
Financieel Protocol bij de Vierde
ACS-EG-Overeenkomst (25196).

(Zie vergadering van heden.)

De artikelen 1 t/m 3 en de beweegre-
den worden zonder stemming
aangenomen.

In stemming komt het wetsvoorstel.

De voorzitter: Ik constateer, dat het
wetsvoorstel met algemene
stemmen is aangenomen.

Aan de orde zijn de stemmingen in
verband met het wetsvoorstel
Wijziging van de Wet bevorde-
ring evenredige arbeidsdeelname
allochtonen in verband met het
vergroten van de effectiviteit
van de wet (Wet stimulering
arbeidsdeelname minderheden)
(25369), en over:
- de motie-Rabbae over contract
compliance (25369, nr. 16).

(Zie vergadering van heden.)

De aanhef van artikel I en de
onderdelen A t/m C worden zonder
stemming aangenomen.

In stemming komt het amendement-
Van Dijke (stuk nr. 13, I).

De voorzitter: Ik constateer, dat de
aanwezige leden van de fracties van
de SGP en de RPF voor dit amende-
ment hebben gestemd en die van de
overige fracties ertegen, zodat het is
verworpen.
Ik stel vast, dat door de verwer-

ping van dit amendement de andere
op stuk nr. 13 voorkomende
amendementen als verworpen
kunnen worden beschouwd.

Onderdeel D wordt zonder stemming
aangenomen.

De onderdelen E t/m Y worden
zonder stemming aangenomen.

In stemming komt het amendement-
Van Middelkoop (stuk nr. 10).

De voorzitter: Ik constateer, dat de
aanwezige leden van de fractie van
de CD tegen dit amendement hebben
gestemd en die van de overige
fracties ervoor, zodat het is aangeno-
men.

Onderdeel Z, zoals het is gewijzigd
door de aanneming van het
amendement-Van Middelkoop (stuk
nr. 10), wordt zonder stemming
aangenomen.

Onderdeel AA wordt zonder
stemming aangenomen.

Het gewijzigde artikel I wordt zonder
stemming aangenomen.

De artikelen II t/m VII en de
beweegreden worden zonder
stemming aangenomen.

Voorzitter
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In stemming komt het wetsvoorstel.

De voorzitter: Ik constateer, dat de
aanwezige leden van de fractie van
de CD tegen het wetsvoorstel
hebben gestemd en die van de
overige fracties ervoor, zodat het is
aangenomen.

De voorzitter: Ik geef gelegenheid
tot het afleggen van een stemverkla-
ring vooraf.

©

De heer Apostolou (PvdA):
Voorzitter! Deze motie heeft onze
sympathie. Eigenlijk zijn wij het met
de inhoud van deze motie eens,
maar de minister heeft gesteld dat
hij bezig is om met enkele departe-
menten afspraken hierover te maken,
met name over de bouwsector. Wij
willen dit proces niet doorkruisen.
Het is dus om praktische redenen en
om redenen van timing dat wij niet
onze steun aan deze motie zullen
geven.

In stemming komt de motie-Rabbae
(25369, nr. 16).

De voorzitter: Ik constateer, dat de
aanwezige leden van de fractie van
GroenLinks voor deze motie hebben
gestemd en die van de overige
fracties ertegen, zodat zij is
verworpen.

De vergadering wordt van 18.10 uur
tot 18.20 uur geschorst.

Voorzitter: Scheltema-de Nie

Aan de orde is de voortzetting van
de behandeling van:
- het wetsvoorstel Wijziging

van enkele onderwijswetten in
verband met het onderwijs in
allochtone levende talen en
enkele technische aanpassingen
(25176).

(Zie vergadering van 26 november
1997.)

De algemene beraadslaging wordt
hervat.

©

De heer Cornielje (VVD): Voorzitter!
Ik wil de staatssecretaris bedanken
voor haar antwoord in eerste termijn.
Ik zal geen algemene beschouwing

meer houden over het onderwerp.
We kunnen het nu snel afronden.
Ik loop nog even de amendemen-

ten langs. Collega Lilipaly, collega
Rabbae en ik hebben een amende-
ment ingediend om een scheiding
aan te brengen tussen het
achterstandenbeleid en het cultuur-
beleid. Dat was ook een van de
hoofdlijnen van het wetsvoorstel. Wij
vonden het vreemd dat budgetten
overgeheveld konden worden van
het cultuurbeleid naar het
achterstandenbeleid.
De staatssecretaris heeft als uitleg

gegeven dat dit geld aangewend zou
kunnen worden voor taal-
ondersteuning voor jongeren van de
groepen 4 t/m 8 en dat het dan
wordt afgeschot tot die taak, dat
onderwerp. Wij hebben hier op zich
geen overwegend bezwaar tegen.
Wij vinden het echter niet fraai,
temeer omdat het ook vanuit het
GOA-budget mogelijk zou zijn om
OALT-docenten ondersteunende
werkzaamheden te laten verrichten.
Hetzelfde geldt voor het NT2-budget.
Nogmaals, overwegende bezwaren

hebben wij er niet tegen. Als de
staatssecretaris op dat punt met een
nota van wijziging wil komen, zijn wij
bereid om het amendement op dat
terrein in te trekken. Ik kan dat nu
nog niet doen, voorzitter, omdat de
collegae ook medeondertekend
hebben. Collega Lilipaly is de eerste
ondertekenaar. Hij zal dit dus moeten
doen.

De heer Rabbae (GroenLinks): U
zegt: als de staatssecretaris bereid is
om met een nota van wijziging te
komen. Dat betekent dat u niet in het
bezit bent van een nota van
wijziging. Ik ook niet.

De heer Cornielje (VVD): Wij hebben
een conceptnota van wijziging
gezien, die een uitwerking heeft
gegeven aan de gedachte zoals de
staatssecretaris die gisteren heeft
geformuleerd. Nogmaals, ik vond het
niet fraai, omdat ik vind dat je het
moet scheiden. Als je het echter tot
taalondersteuning voor de jongste
groep leerlingen beperkt – met de
uitleg die de staatssecretaris eraan
gegeven heeft – en de gelden niet
voor andere achterstandsactiviteiten
inzet, dan kunnen wij ermee leven,
zeker als het wetsvoorstel dan op
een breder draagvlak kan rekenen.

De heer Rabbae (GroenLinks):
Voorzitter! Er zouden dus voor de

taalondersteuning in de eerste vier
jaar gelden uit de OALT-begroting
worden gehaald. Deze gelden zouden
gebruikt worden voor deze activitei-
ten door de gemeenten. Het gaat om
de taakstelling. Ik vind dan dat het
ook binnen de taakstelling van OALT
kan. Je zou de middelen van OALT
overeind kunnen houden. Ik ben het
er principieel niet mee eens, maar ik
probeer om naar u en naar de
staatssecretaris toe te redeneren. Je
zou dan kunnen zeggen dat de taak
van OALT in de eerste vier jaar onder
andere is ondersteuning verlenen
aan de taal. Je hebt dan het beschot
wel overeind, maar inhoudelijk is de
taak van OALT in die fase zwaar
geaccentueerd in de richting van
taalondersteuning. Dat lijkt mij beter
dan deze constructie.

De heer Cornielje (VVD): Ik ben het
daarmee eens en ik geloof dat de
staatssecretaris dit in andere
woorden gisteren ook heeft gezegd.
Zij heeft gezegd dat je taal-
ondersteuning moet geven, opdat je
in de bovenbouw van de basisschool
beter OALT kunt geven. Met die
redenering kunnen wij leven. Dan
blijft die cultuurpolitieke doelstelling.
Voorzitter! Het amendement op

stuk nr. 16, dat beoogt om ook
andere rechtspersonen in de
gelegenheid te stellen om OALT te
verzorgen, kan rekenen op geen
bezwaar van de regering. Dat
verheugt ons. De staatssecretaris
sprak over de muziekschoolvariant.
Zullen wij afspreken dat wij deze in
de toekomst gewoon de Chinese
schoolvariant noemen? Wij weten
dat de aanleiding om hiermee te
komen was om de Chinese school
mogelijkheden te geven om dat
onderwijs te verzorgen.
De staatssecretaris heeft toege-

zegd om met een nota van wijziging
te komen om de organiseerbaarheid
te vergroten. De invoering per 1
augustus 1998 gaat door, met de
ruimte voor gemeenten om de
plannen definitief te maken op 1
augustus 1999. Daar kunnen wij mee
instemmen.
Het amendement van collega

Lambrechts over de evaluatie-
bepaling is inmiddels ingetrokken en
vervangen door een misschien nog
adequatere vorm van monitoring,
omdat wij in de praktijk kunnen
kijken wat ervan komt. Dat heeft
onze instemming. Als dit bij nota van
wijziging geregeld kan worden, zijn
wij het daarmee eens.

Voorzitter
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